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El ritme d’inscripcions ha crescut,
però encara ho ha de fer més.
Aquest és el missatge que l’As-
semblea Nacional Catalana
(ANC) i Òmnium Cultural, els or-
ganitzadors de la V de l’Onze de
Setembre que es farà a la ciutat,
han llançat en les darreres hores.
Més de 300.000 persones ja
s’han apuntat a la Via Catalana
2014, però la xifra encara està
lluny del milió de persones que es
necessiten per omplir, amb els co-
lors de la senyera, els onze qui-
lòmetres de recorregut de la V.

En aquest sentit, els organit-
zadors estan convençuts que,
amb el retorn de les vacances, du-

rant aquests últims deu dies de se-
tembre les inscripcions s’anima-
ran. De fet, així va succeir l’any
passat, quan semblava que els
trams de les Terres de l’Ebre no
s’acabarien d’omplir i finalment va
sobrar gent. Enguany, el 15 d’agost
només hi havia 150.000 persones
inscrites i a hores d’ara ja s’ha du-
plicat la xifra.

“UNA IMATGE ESPECTACULAR”
Tant l’ANC com Òmnium, agru-
pades en la campanya Ara és
l’hora, destaquen que inscriure’s
a la V és molt important, fins i
tot més que l’any passat, ja que
és indispensable per poder or-
ganitzar els manifestants i dis-
tribuir-los correctament per-
què els colors de les seves sa-
marretes formin dues senyeres
al llarg de la Diagonal i la Gran

Via. Un mosaic impressionant
que, si s’acaba podent materia-
litzar correctament, es conver-
tirà en una imatge aèria que
donarà la volta al món. “Es trac-
ta d’oferir una imatge especta-
cular i clara sobre la nostra vo-
luntat de votar”, afirmen els or-
ganitzadors. Un mosaic que serà
possible, també, gràcies a les di-
verses assemblees territorials
acollidores del Barcelonès, que
s’encarregaran de vetllar perquè
cada tram de la V funcioni co-
rrectament.

La inscripció es pot fer des de
la web araeslhora.cat i, des de fa
uns dies, també per telèfon tru-
cant al 902 811 914. Paral·lela-
ment, els organitzadors estan
buscant joves nascuts el 9 de no-
vembre del 1998 perquè omplin
el vèrtex de la V a les Glòries.

Una altra cita per a la història
» Més de 300.000 persones ja s’han apuntat a la V de la Diada que es farà a la ciutat l’Onze de Setembre

» Els organitzadors recorden que es necessita arribar al milió de persones per poder omplir tota la V

Arnau Nadeu
BARCELONA

REDACCIÓ4Els dies previs a la
Diada, el Districte celebrarà el
Tricentenari del 1714 amb una
jornada de recreació històrica a
càrrec del Regiment de la Ciutat
de Barcelona, que desfilarà al
llarg de la rambla del Poblenou i
mostrarà com es feia la instruc-
ció militar al segle XVIII. Aquest
acte finalitzarà a la biblioteca
Manuel Arranz, on un historiador
realitzarà una xerrada sobre l’im-
pacte que l’Onze de Setembre i el
setge a Barcelona de 1714 van te-
nir a Sant Martí.

Per altra banda, la vigília de
l’Onze de Setembre una marxa

de torxes formada per membres
de l’Assemblea i el mateix Regi-
ment de la Ciutat de Barcelona
partiran de la plaça Valentí Al-
mirall i aniran caminant fins al
Fossar de les Moreres per parti-
cipar en el tradicional home-
natge als defensors de la ciutat
durant el setge borbònic al qual
va ser sotmesa durant el 1713 i
1714. Al llarg del seu recorregut,
aquesta caminada anirà reco-
llint membres de l’ANC i altres
persones que s’hi vulguin su-
mar a diferents punts de Sant
Martí i altres barris.

[més informació a la pàgina següent]

Recreació històrica i una marxa,
la prèvia de la Diada a Sant Martí
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En record dels defensors
» El Districte celebra el Tricentenari i organitza una jornada de recreació històrica al Poblenou

» Seguidament es farà una xerrada sobre els fets de la Guerra de Successió a Sant Martí de Provençals

El Regiment vesteix els colors de l’escut del Casal de Barcelona. Fotos: Regiment de la Ciutat de Barcelona

“Moltes persones desconeixen
que Catalunya va tenir un exèr-
cit”. Jordi Riba, membre del Re-
giment de la Ciutat de Barcelona,
un grup de recreació històrica
dels fets de la Guerra de Succes-
sió, destaca en declaracions a Lí-
nia Sant Martí aquest aspecte
quan participen en algun acte. El
següent, organitzat pel Districte,
tindrà lloc el pròxim dimarts dia
9 a les 6 de la tarda, quan el Re-
giment desfilarà des de la plaça
Valentí Almirall, passant per la
rambla del Poblenou, fins a la bi-
blioteca Manuel-Arranz. 

“Volem que la gent visualitzi
què era un regiment català”, ex-
plica Riba. Quan el Regiment
arribi el pròxim dimarts al seu
destí, hi instal·larà un campa-
ment on realitzarà instrucció
militar tal com es feia a l’època. 

En aquest campament tam-
bé es mostrarà l’armament, ves-
timenta i equipament dels soldats
catalans que van lluitar contra les
tropes borbòniques de Felip
d’Anjou. “Ens basem al 100% en
la història”, comenta Riba, que
posa èmfasi en el fet que no por-
ten “res a sobre que no s’avingui
amb la realitat d’aquell moment”. 

Seguidament es durà a terme
una conferència a la sala d’actes

de la biblioteca a càrrec de l’his-
toriador Jordi Morell, on es farà
un repàs als principals fets de la
contesa bèl·lica a l’històric mu-
nicipi de Sant Martí de Proven-

çals. A més, durant la xerrada el
Regiment de la Ciutat de Barce-
lona romandrà en formació per
donar suport a les explicacions de
Morell. 

RECUPERANT LA MEMÒRIA
Una de les principals tasques
del grup de recreació del Regi-
ment de la Ciutat de Barcelona és
la recuperació de la memòria
històrica catalana durant la Gue-
rra de Successió. “Amb iniciati-
ves com la del Regiment, la Co-
ronela o el Born Cultural, estem
recuperant la història catalana,
sovint silenciada”, remarca Riba.
El nivell d’implicació dels mem-
bres del grup és molt alt i la seva
fidelitat a la història i als fets és
lloable. “Si cal, per vestir-nos
portem teles de països com Tur-
quia o perruques fetes a mida”,
assegura Riba. 

Tot plegat, un esforç conjunt
per recordar l’esforç que van fer
els catalans del segle XVIII per no
perdre les seves llibertats. 

El regiment farà
instrucció militar
a l’exterior de la 
Manuel Arranz

Redacció
SANT MARTÍ

HISTÒRIA4Fa tot just un any
que el Regiment de la Ciutat de
Barcelona va començar a fun-
cionar. Està format per ex-
membres de la Coronela i re-
creen les actuacions de l’histò-
ric regiment del mateix nom,
una de les branques de l’Exèrcit
de Catalunya –creat l’any 1705
per les autoritats catalanes–. 

Cal diferenciar aquest cos
militar de la Coronela, que està

formada per membres dels di-
versos gremis de Barcelona que
es van organitzar per defensar la
ciutat de les atzagaiades borbò-
niques durant el setge a la ca-
pital catalana. La Coronela mai
no va sortir de Barcelona, men-
tre que l’Exèrcit de Catalunya va
sortir victoriós de batalles com
la de Talamanca, on van fer re-
trocedir les tropes borbòniques
fins a Sabadell. 

Un regiment militar català
amb molta història
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

“El cas Pujol perjudica Catalu-
nya?”, es pregunten alguns. I jo
els dic que ja ens ha estat perju-
dicant durant 34 anys, de ma-
nera que ara el millor és poder
conèixer la realitat i que, d’ara
endavant, ens serveixi com a
fuel per desitjar la construcció
d'una arquitectura política infi-
nitament més combativa contra
la corrupció.

Però, per què el cas Pujol ha
sortit ara? Perquè els serveis se-
crets catalans van assabentar-se
que Madrid pretenia destapar el
cas Pujol el setembre. Sabent
que seria públic, era millor avan-
çar-se, i també separar-ho del
setembre i novembre. Però crec
que el més important és la cai-
guda d'un fals mite i del vel que
cegava molts catalans. Malgrat
certa aparent bonhomia, com-
parant amb altres geografies, la
societat catalana és molt clas-
sista, sobretot pel que fa a la seva
classe alta. Esperem que tots els
que tenim valors d'esquerres sa-
piguem estar al nostre lloc i pré-
mer fortíssim l’accelerador en la
direcció correcta!

4El cas Pujol
per Jordi Oriola

#HaTornat#NoAguantenMés #Araéslhora

4Al senyor Pedro Sánchez
per Jordi Lleal

Des de la casa reial i del govern
espanyol s’han potenciat imatges
positives dels membres monàr-
quics. Un Juan Carlos campec-
hano, una Sofía inaugurant
museus, un Felipe de la bona en-
tesa, i ara una Letizia vestint com
el poble. Però si mirem les fotos
de premsa la cosa canvia. 

Aquest passat juliol, i sortits
els reis d’un cinema de Madrid,
na Letizia vestia sandàlies de
Magrit, 307 euros, pantaló i sa-
marreta de Boss, 225 euros, i la
bossa de mà a saber quant. Si
vestir com el poble són més de
500 euros, quant costaran tots
els vestits de gala? Val a dir que
tot això surt dels impostos de
tots els espanyols. No serà que
ens volen fer combregar amb
rodes de molí? Com deia Service,
sempre és més barat aconseguir
l’obediència per mitjà de la mis-
tificació que mitjançant la coer-
ció policíaca o militar. Així la
monarquia hereva del feuda-
lisme, i abans dels emperadors
romans, prefereix més la mani-
pulació del poble que tallar caps.
Tots hem sabut les amants de
Juan Carlos, els afers de na Sofía,

algun hotel tancat d’en Felipe i
ara a saber què de na Letizia. 

El per què la nostra demo-
cràcia paga tot això és una pa-
radoxa difícil de pair. Fins i tot
aquesta carta podia implicar-
me problemes legals tot i que
els qui temen el pensament
lliure no eduquen els pobles.
Només veig en tot això la figura
del Cèsar del mil·lenari Imperi
Romà on tots l’admiraven, res-
pectaven i temien. Ara, quan
l’actual monarquia apareix pre-
sidint grans partits de futbol, res
ha canviat del passat pa i circ de
l’emperador romà. Avui dia el
pa és l’atur que obtenim dels
préstecs bancaris internacio-
nals i el circ és la “Roja” per en-
altir el nacionalisme espanyol
en detriment de la pluralitat
restant. 

Els canvis de formes poques
vegades reflecteixen canvis de
continguts. Com deia el baró
Carles de Secondat, en una mo-
narquia ben reglamentada, els
subjectes són com peixos en
una gran xarxa: ells creuen que
són lliures i, tanmateix, estan
ben atrapats.

per David Rabadà

4Letizia reina, pa i circ

Senyor Pedro Sánchez, tinc
l’atreviment de fer-li aquesta
proposta. Una vegada feta la re-
unió amb el president Mas,
podria entrevistar-se amb els
representants de la resta de
partits polítics que donen su-
port al procés (que, per ca-
sualitat, representen el 64,4%
dels escons del Parlament de
Catalunya), i amb els de l’ANC
i Òmnium (que convoquen
manifestacions on milions de
catalans participen d’una for-
ma voluntària, democràtica i
festiva). 

També amb el Centre Català
de Negocis, Súmate, Fundació
Nous Catalans, amb el jutge
Santiago Vidal (com a repre-
sentant dels 33 jutges del ma-
nifest a favor del dret a decidir),
el CCN, el CATN i un llarg et-

cètera. Seria un detall per fer de
contrapès de la seva entesa
amb el senyor Mariano Rajoy
respecte a negar-se a reconèixer
Catalunya com a subjecte polí-
tic. Tot plegat seria molt con-
venient per tenir una visió més
ajustada del moviment sobira-
nista d’una gran part de la po-
blació catalana. 

També el convido a venir a
Barcelona l’Onze de Setembre
i passejar a la tarda per l’entorn
de la Gran Via i la Diagonal, així
potser s’assabentaria de què
vol el poble de Catalunya re-
ivindicant poder votar el 9 de
novembre amb plena demo-
cràcia. No és això el que han de
fer els líders d’un partit d’es-
querra? Au, vingui i no tingui
por de polsar i captar el senti-
ment d’una nació!

@nando1800ya: Per al turisme ja hi ha
hotels, hostals, pensions, etc. Per llogar
pisos existeix una Llei d'Arrendaments Ur-
bans, no "pisos turístics".

@jaumeclotet: Si tots parléssim una mica
menys del 9N i asseguréssim una mica
més l'èxit de la V de la Diada Nacional
aniríem molt millor.

@anituarco: Contra el Villarreal, Messi al-
canzó al legendario Samitier en partidos ju-
gados con el Barça: 470. Y 333 goles para
Pepe y 384 para Leo.
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Per què Alfred Bosch serà millor
candidat a l’alcaldia de Barce-
lona que Oriol Amorós?
Perquè així ho han dit els militants,
simpatitzants i amics d’Esquerra.
Ho vam sotmetre a la gent del
partit i van decidir que preferien
un perfil com el meu. Per què ho
van decidir així? Ho hauries de
preguntar a ells. Però suposo que
no té tant a veure amb el fet de
qui és millor que l’altre, sinó amb
els temps que vénen. No existeix
el candidat ideal. Existeix el candi-
dat més ben adaptat a un mo-
ment en concret, a una fase. Cada
temps vol les persones que millor
hi encaixen.

Es deia que el punt fort d’Oriol
Amorós era el seu coneixement
de la ciutat, adquirit després de
molts anys d’implicació directa
amb ERC Barcelona. Alfred Bosch
coneix bé les problemàtiques
dels barris?
Sí, jo crec que conec molt bé la
ciutat. Però penso que la qüestió
no era ben bé aquesta, sinó qui

coneixia millor la política munici-
pal. I en aquest cas és evident que
una persona que ha estat més de
10 anys treballant professional-
ment en la política barcelonina la
coneix millor que algú que no ho
ha fet. Jo fa tres anys que estic en
política, i no municipal. Per tant, és
evident que no la conec tan bé.
Però la ciutat, des d’altres àmbits,
sí que la conec bé.

Oriol Amorós serà el seu nú-
mero dos?
Qui ho ha dit això?

Vostè va fer-li un oferiment...
Sense parlar de números...

I ell el va acceptar...
Crec que ell sí que va parlar de nú-
meros, però jo no ho he fet mai. Jo
el que he dit sempre, i penso com-
plir-ho, és que fusionarem equips,
que combinarem veterania i reno-
vació i que, per suposat, compta-
rem amb l’Oriol Amorós. Ara bé,
no em facis parlar ara de llistes i de
cadires perquè no és el moment.

Però suposo que ja ho deu estar
preparant, sobretot pel que fa a
la gent de fora del partit...
Hem fet acostaments amb gent

de fora d’Esquerra, però molt dis-
cretament. Una de les coses que
hem promès és discreció absoluta
i, per tant, jo també ho compliré.

Vostè va anunciar que volia ser
candidat a l’alcaldia de Barce-
lona només dos dies després de
les eleccions europees. La seva
decisió va tenir alguna cosa a
veure amb aquells resultats his-
tòrics per a ERC?
És evident que un anunci d’a-
questa importància no l’improvi-
ses en dos dies. Per tant, és obvi

que feia molts mesos que hi tre-
ballàvem. La gent implicada ho
sap perfectament. Feia temps que
s’estava preparant. El que sí que
vam fer és frenar-ho i esperar que
passés el procés de les europees
per no interferir-hi. L’endemà no
podíem fer el nostre anunci, per-

què encara estava massa calent
tot plegat, però al cap de dos dies
sí que ho podíem fer. Però el pro-
jecte s’estava treballant des de feia
temps, com no podria ser d’altra
manera.

Portabella apostava per Amorós,
es deia que vostè era el candidat
de Junqueras... Sent el suport del
partit a escala barcelonina?
Sento molt el suport. La prova és
que a mi em van votar més mem-
bres d’ERC en les primàries que a
l’Oriol Amorós. Per tant, aquest és
el millor suport que pots tenir, el de
654 persones que han apostat per
tu. A més, el marge respecte a l’al-
tre candidat no va ser estret, com
es va dir. És una diferència superior
a qualsevol de les que hi ha hagut
en vida nostra entre candidats a la
presidència dels EUA. Dit això, les
primàries van ser un matx amistós
entre companys de partit i amics. I
així és com ens ho hem pres, com
una oportunitat. Som demòcrates,
també de portes endins.

Parlant de portes endins, com
s’organitzaran fins al maig? Por-
tabella seguirà al plenari...
És senzill. Hi ha una gent que té
una responsabilitat molt clara fins

al final del mandat pel que fa al
grup municipal i la seguirà tenint a
partir d’ara. La meva funció d’ara
fins al maig, a banda de la meva
feina a Madrid fins que duri, és
anar preparant la nova candida-
tura i anticipar la feina que pu-
guem començar a fer després. A
mi ara em toca entrar en campa-
nya i no pas intervenir en la gestió
de l’Ajuntament. Això ho ha de fer
el Jordi Portabella. 

Per tant, no el veurem com
Jaume Collboni fent rodes de
premsa en clau de cap de l’opo-
sició barcelonina...
No ho sé. No es tracta tant de com
facis les coses, sinó de què facis. No
és tant el paisatge, sinó el contin-
gut. Per tant, és clar que treballaré
entorn de Barcelona i que opinaré
sobre el present i, sobretot, sobre
el futur de la ciutat. Però, com ho
faré? No ho sé.

Quan deixarà l’escó al Congrés
dels Diputats de Madrid?
Quan m’ho digui el partit que m’hi
va posar. 

Encara no ho tenen clar?
Hi estem reflexionant. El dubte té a
veure amb què és més útil, si estar-

Alfred Bosch
Candidat d’ERC a l’alcaldia de Barcelona

Text: Arnau Nadeu
Fotografia: Neus Màrmol

“Avui, a la ciutat, hi ha unes desigualtats
socials comparables a les d’abans del 1979”

“És evident que no
conec tan bé la

política municipal
com l’Oriol Amorós”
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me a Madrid durant aquests prò-
xims mesos calents o no. S’ha de va-
lorar, però aquesta decisió no la puc
prendre sol perquè l’escó a Madrid
no és meu, és col·lectiu, del partit.
Per tant, se n’ha de parlar amb la
gent d’Esquerra i portar-ho als òr-
gans representatius. Jo em dec al
partit que represento.

Vostè ha dit que assolir l’alcaldia
de Barcelona ha deixat de ser im-
possible. Creu que ERC pot gua-
nyar les eleccions municipals?
He de dir que és molt difícil, per
l’últim partit del consistori, passar
a ocupar la primera plaça. Fins fa
uns mesos, a més de molt difícil,
segurament era impossible. Però
des de les eleccions europees ja
no podem dir que sigui impossi-
ble. Per tant, aquesta possibilitat

existeix. És fàcil? No, és dificilíssim.
És impossible? No, ja no ho és. El
somni hi és i treballarem tan bé
com puguem per assolir-lo.

Què ofereixen a la ciutat de Bar-
celona que no ho facin la resta de
partits?
Creure’ns Barcelona com la capital
d’una República catalana. La de-
fensa que fem d’aquesta capitalitat
va en el nostre ADN. Nosaltres ens
ho hem cregut gairebé des de sem-
pre. I ara que això tampoc és im-
possible, crec que som els més ben
posicionats per imaginar aquesta
capital de Catalunya.

Només imaginar-la?
Vull dir que volem aspirar a tenir
tots aquells recursos que et dóna la
capitalitat. Si alguna cosa he après

a Madrid és que ser capital no és
una ximpleria. Que tenir un Estat al
darrere o no tenir-lo, o tenir-lo en
contra com l’ha tingut sovint Bar-
celona, és molt diferent. I de cara als
ciutadans, nosaltres som els que ho
podem explicar millor. Som els més
creïbles. Hem de deixar de buscar
grans esdeveniments per compen-
sar aquesta capitalitat mancada.
Hem d’aspirar a ser la capital que
sempre hem volgut ser.

I a banda del projecte sobira-
nista, què proposa Esquerra per
a la ciutat?
Jo diria que, ara mateix, el principal
referent d’esquerres som nosaltres.
Com a mínim pel que fa a l’es-
querra d’anar per feina, l’esquerra
més pragmàtica. No som dogmà-
tics, no deixarem de fer un pacte

puntual amb algú perquè la doc-
trina digui que a un senyor de dre-
tes no li pots donar la mà. Nosaltres
pertanyem a una esquerra oberta
que el que vol és intentar resoldre
problemes greus. I actualment la
ciutat en té molts, de problemes
greus. 

Quins?
Sobretot hi ha risc de fractura social
a causa de les diferències de renda
cada cop més importants entre
persones i, fins i tot, entre districtes.
La diferència d’esperança de vida
entre barris arriba a ser, en alguns
casos, de vuit anys. Això és una bar-
baritat. Per tant, tenim una Barce-
lona que s’ha de cosir. Ara el govern
municipal en comença a parlar,
però fins fa poc tot això no li ha tret
la son. És més, jo crec que fins i tot
havia anat en la direcció contrària.
Per tant, creiem que ara mateix Bar-
celona necessita que tibem cap a
l’esquerra.

Oriol Junqueras ha dit que han
d’estar preparats per pactar amb
qui calgui. Què vol dir exacta-
ment aquesta afirmació?
Amb qui calgui per millorar la si-
tuació de la gent de Barcelona.

Alfred Bosch estaria disposat a
pactar amb Guanyem Barcelona?
Amb l’Ada Colau he pactat més
d’una vegada. Per exemple, quan la

Plataforma d’Afectats per la Hipo-
teca va portar la ILP sobre la dació
en pagament al Congrés dels Dipu-
tats. És clar que hem col·laborat, és
clar que hem pactat i és clar que ens
podem entendre: està demostrat.
En tot? Segurament en tot no, però
en moltes coses sí.

L’alcalde Trias ens va dir, en una
entrevista recent, que segur que
el 2015 trobaria formacions dis-
posades a entrar al govern, en re-
ferència, si més no indirectament,

a Esquerra. Se sentiria còmode
pactant amb Xavier Trias?
La nostra aspiració és aconseguir
l’alcaldia de Barcelona i si per això
ens cal algun suport, encara que
sigui puntual, de CiU o de Gua-
nyem Barcelona o de qui sigui, in-
tentarem parlar-ho, és clar. Però la
nostra aspiració no és, en cap cas,
fer de crossa de ningú. 

No m’ha respost la pregunta...
És que no és una qüestió de como-
ditat personal. Avui, a la ciutat, hi ha
unes desigualtats socials compara-
bles a les que hi havia abans del
1979. La diferència de renda fami-
liar entre els barcelonins més rics i
els més pobres és similar a la que hi
havia fa més de 35 anys a la Barce-
lona franquista. Per tant, crec que la
gent comença a ser conscient que
aquest és un moment per tornar a
confiar en les esquerres per corre-
gir els defectes del sistema. No
volem una ciutat a dues velocitats:
ho volem corregir des de les es-
querres, per convicció.

L’alcalde Trias diu que fa políti-
ques més socials que les que s'han
fet durant 32 anys...
Privatitzar la gestió dels aparca-
ments és política social? Omplir tots
els carrers d’activitat privada, com
són les terrasses dels bars, és la polí-
tica més social que s’ha fet en 32
anys? Permetre l’ampliació de la Ma-
quinista és fer política d’esquerres? 

Digui-ho vostè...
Et diré com ha arribat a ser el que
és Barcelona. Especulant? No. Mun-
tant terrasses als bars? No. Amb
apartaments turístics? No. Això ha
vingut de més a més i en els últims
anys ens ha permès tapar una mica
millor el pou que hem hagut de
passar, d’acord. Però ara el que hem
de fer és reequilibrar-ho i rellançar
el que ha estat central per a la ciu-
tat des de fa 400 anys: l’esperit tre-
ballador de la seva gent.

“Amb l’Ada Colau
he pactat més d’una
vegada. És clar que

ens podem entendre:
està demostrat”

“No deixarem de
fer un pacte puntual
amb algú de dretes
perquè la doctrina

ho digui”

“Barcelona no ha arribat
a ser el que és amb
apartaments turístics”
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Des de fa deu dies el paisatge que
ofereix la plaça de les Glòries ja
no té res a veure amb l’original. 

El nou vial estrenat el passat
25 d’agost, després que acabés
l’enderrocament de la part de l’a-
nell viari que quedava en peu,  no
ha provocat problemes en la cir-
culació. Ara els vehicles ja tra-
vessen la plaça amb el disseny
definitiu que es mantindrà fins
que es construeixin els túnels so-
terrats. El nou vial consta de
dues calçades separades. Una
d’elles té tres carrils que perme-
ten donar continuïtat al tronc
central de la Gran Via en sentit
Llobregat i l’altra conté el carril
bus i un carril més de circulació. 

El pròxim canvi que experi-
mentarà les Glòries serà a finals
de setembre, quan començaran

els treballs d’urbanització pro-
visional de diverses zones per a
ús ciutadà mentre es realitzen les
obres de llarga durada en els prò-
xims quatre anys.

PROBLEMA RESOLT
A principis d’agost els treballa-
dors i operaris de les obres van

denunciar el saqueig que duien
a terme, sense cap mena de se-
guretat, diversos recollidors de
ferralla. Després de la denúncia,
l’Ajuntament va reforçar la se-
guretat privada i la vigilància de
la Policia Municipal a tota la
zona. Des de llavors la normali-
tat ha tornat a la plaça.

Imatge de la calçada amb tres carrils. Foto: Línia Sant Martí

Les Glòries, sense anella viària 
i amb un nou vial de circulació
» Els vehicles creuen la plaça amb el disseny definitiu fins al 2018 
» A finals de mes començarà la urbanització d’espais provisionals

Desmantellat a Sant Martí un
epicentre de venda ambulant
SUCCESSOS4La Guàrdia Ur-
bana va detenir fa tres dies sis
membres, entre ells el pre-
sumpte cap, d’una banda que di-
rigia la venda ambulant a les zo-
nes més cèntriques de la ciu-
tat –com ara el passeig de Grà-
cia, plaça Catalunya, Rambles,
el passeig Colom i la zona de les
platges– des d’un pis del dis-
tricte de Sant Martí.

Des d’aquest pis, on s’ocul-
taven grans quantitats de ma-
terial falsificat, s’abastia dià-

riament un centenar de vene-
dors ambulants. En total la po-
licia va intervenir 5.500 peces
falsificades que podrien tenir un
valor de mig milió d’euros. 

L’operació policial, batejada
com Operació Estiu 2014 i que
destina 60 agents a la lluita
contra la venda ambulant, va
permetre comprovar, a través
d’una vigilància feta durant set-
manes, que de forma diària
acudien a l’edifici a recollir ma-
terial entre 80 i 100 persones. 

GUARDÓ4El vicepresident de
l’Associació de Veïns de la Vila
Olímpica, Josep Dalmau, ja ha
rebut la Medalla d’Honor de
Barcelona en reconeixement a la
seva llarga trajectòria de com-
promís amb el barri de la Vila
Olímpica.

Dalmau va ser un dels pio-
ners, l’any 1993, a l’hora d’arti-
cular el teixit veïnal del barri
amb la creació, juntament amb
Jaume Canals, de l’agrupació
cultural El Sot de l’Illa. En aque-

lla època la Vila Olímpica, barri
de nova creació gràcies als Jocs
Olímpics, era un barri molt dis-
pers. “No hi havia res ni ningú
es coneixia”, explica Dalmau a
Línia Sant Martí. A partir de lla-
vors la trajectòria de compromís
de Dalmau amb el barri ja no es
va aturar fins avui i tots els gra-
nets de sorra que ha anat posant
han donat els seus fruits: avui la
Vila Olímpica té fins i tot el seu
propi casal de barri, una realitat
molt diferent que la de fa 21

anys. Tot i confessar que va
quedar “molt sorprès” el dia
que se li va comunicar el guar-
dó, Dalmau també reivindica la
feina feta aquests anys “sense
cobrar ni un duro”. 

UNA ALTRA DE COL·LECTIVA
La Federació d’Entitats del Clot-
Camp de l’Arpa també ha estat
guardonada amb la Medalla
d’Honor de la ciutat. Ha estat l’al-
tra medalla que ha anat a parar
a Sant Martí.

Redacció
SANTS-MONTJUÏC

Imatge del pis des d’on es distribuïa el material. Foto: Guàrdia Urbana

Reconeixement a la dedicació

Josep Dalmau viu des de fa 21 anys a la Vila Olímpica. Foto: Arxiu

Castellers | Inici del segon tram de la temporada
Els Castellers de Barcelona van començar el passat 31 d’agost la segona

part de la temporada amb una actuació a la Festa Major de Granollers. La
colla va descarregar el quatre de vuit amb agulla, que va anar acompanyat

del tres i el quatre de vuit i del novè pilar de sis que completen enguany.   
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Poblenou es prepara per 
a l’inici de la seva Festa Major
CELEBRACIÓ4Poblenou ja es-
calfa motors per a la seva Festa
Major. A partir del pròxim dia 12
i fins al 21 el barri martinenc ce-
lebrarà una nova edició de la
seva diada.

El programa de la festa arri-
ba farcit d’activitats per a totes
les edats i gustos. Tres dies
abans, el dia 9, el barri ja acollirà
diferents activitats però serà a
partir del dia 12, i sobretot el 13
amb la celebració del pregó,
que els poblenovins ja estaran
oficialment de festa major. En-
guany la lectura del pregó anirà
a càrrec de la plataforma Fem

Rambla, que està formada per
veïns del barri i que a través de
la participació ciutadana ha tin-
gut un paper molt destacat en el
procés de remodelació de la
Rambla del Poblenou.

Així doncs, fins al dia 21, tots
els poblenovins que ho desitgin
podran gaudir d’un programa
molt extens on trobaran des de
concerts i sessions de dj’s de di-
ferents estils, activitats esporti-
ves, culturals, gastronòmiques i
artístiques, sopars de veïns i
germanor, la trobada de ge-
gants, jocs pels més petits o la
trobada de puntaires.

El periòdic quinzenal Línia Sant
Martí, fundat l’any 2010, comp-
ta amb una imatge renovada
gràcies al seu nou web www.li-
niasantmarti.cat. El lector hi
podrà trobar la informació sobre
el districte que apareix de forma
quinzenal a l’edició impresa, la
qual distribueix 15.000 exem-
plars. A més, tindrà accés directe
a informació de l’àrea metropo-
litana i també de comunicació i
cultura.

I és que Línia Sant Martí
forma part de les 20 capçaleres
de la xarxa de periòdics gratuïts
hiperlocals Línia, dels quals se’n
distribueixen 175.000 exem-
plars a través de les seves 14 edi-
cions mensuals, 60.000 exem-
plars amb els seus 4 quinzenals
i 8.000 amb la seva capçalera
setmanal. Línia és l'únic mitjà de
comunicació local que cobreix
els deu districtes de la ciutat de
Barcelona amb 10 edicions di-
ferents, la qual cosa permet po-
tenciar i segmentar el missatge
en tots els barris de la capital ca-
talana. A més, distribueix edi-
cions amb continguts especí-

fics i diferenciats a Badalona, 
l'Hospitalet, Cornellà, Castell-
defels, Gavà, Viladecans, El Prat
i l'entorn d'Esplugues i de Mar-
torell. També disposa d'edicions
específiques per a Sabadell i
Cerdanyola. Finalment, cobreix
tota la comarca del Vallès Orien-
tal.

DIFUSIÓ CERTIFICADA
Els 327.000 exemplars men-
suals acumulats, que des d’a-
quest setembre passen a ser au-
ditats per OJD/PGD, es distri-
bueixen a través del teixit co-

mercial dels municipis, gràcies
a acords de col·laboració i suport
amb més de 50 eixos comercials
que agrupen més de  30.000 pe-
tits comerços. També es distri-
bueixen a tota la xarxa d'equi-
paments públics municipals.

El grup també edita trimes-
tralment una edició específica
en quatre idiomes per a tots els
turistes que visiten la ciutat de
Barcelona i els portals temàtics
Comunicació21.cat i Cultu-
ra21.cat, així com la revista es-
pecialitzada semestral en paper
Comunicació 21.

Imatge del disseny del nou web. Foto: Línia Sant Martí

Línia Sant Martí renova la seva 
imatge amb un nou web

Redacció
SANT MARTÍ
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La formació és un element clau
per als aturats en el procés de
reinserció al mercat laboral, es-
pecialment per a aquells que
superen els 40 anys, i així tam-
bé ho entén el Districte. 

És per aquest motiu que el
passat mes de juliol es va posar
en marxa un curs de formació i
ocupació sobre auditoria i cer-
tificació energètica adreçat a un
grup de persones aturades de
llarga durada residents a Sant
Martí. El curs, on participen 10
aturats  d’una edat compresa en-
tre els 30 i els 55 anys, s’em-
marca en una estratègia general
de ciutat que promou actua-
cions d’aquest tipus a tots els ba-
rris de Sant Martí, Sant Andreu
i Nou Barris que limiten amb el
Besòs. És el que es coneix com
la Franja Besòs. La voluntat del
Districte és que aquest projecte

sigui reproduïble en altres dis-
trictes per tal de formar alguns
aturats de llarga durada que hi
ha a tota la ciutat. Pere Almera,
cap de departament de la Fran-
ja Besòs, explica que els resultats
del curs “estan sent molt positius

i la idea pot reproduir-se en el
camp de la formació i la con-
tractació”.

Per dur a terme aquest pro-
jecte, el Districte ha signat un
conveni per a la contractació
amb la Fundació Formació i
Treball i amb el despatx d’ar-
quitectes Picharchitects, que és

l’encarregada d’impartir els cur-
sos de formació. Precisament, a
partir de l’inici d’aquest setem-
bre, els participants en el curs ja
han entrat en la fase de con-
tractació, que inclou l’exercici de
la seva feina fins a finals d’any.
Una feina que consisteix a fer
d’auxiliars en l’elaboració dels
estudis i auditories sobre certi-
ficació energètica.

EDIFICIS MUNICIPALS
Els edificis que passaran aquest
estudi de certificació energètica
amb l’ajuda dels integrants del
curs són un total de 18 de titu-
laritat municipal del districte,
entre els quals es troben els
centres cívics, els casals de ba-
rri, els casals de la gent gran i les
biblioteques. D’aquests 18, 6
també seran auditats, la qual
cosa significa que l’estudi ener-
gètic serà més profund per tal de
conèixer a fons el seu consum i
poder fer propostes de millora
que permetin aconseguir un es-
talvi energètic. 

Formació per sortir de l’atur
» El Districte promou la incorporació al mercat laboral d’un grup d’aturats a través de cursos de formació

» Els integrants del projecte treballaran en els estudis d’eficiència energètica d’edificis municipals

Redacció
FRANJA BESÒS

LEGISLACIÓ4Des de l’abril de
l’any passat les certificacions
energètiques són una realitat. El
govern espanyol va aprovar, a
mitjans d’aquell mes, una llei
que estableix que tots els edifi-
cis d’habitatges i d’ús terciari
nous destinats a la compraven-
da o els ja existents destinats al
lloguer han de disposar obliga-
tòriament del certificat ener-

gètic. La normativa també es-
tableix que els edificis públics de
més de 500 metres quadrats
també han d’haver passat l’es-
tudi energètic.

En el cas de Sant Martí, els
edificis municipals que superen
els 500 metres quadrats són un
total de 18. Un d’ells, a la imat-
ge, és la biblioteca de Sant Mar-
tí de Provençals.

Una normativa recent

Els integrants 
del curs tindran
feina fins a finals

d’aquest any

Can Felipa és un dels edificis municipals on els integrants del curs faran un estudi energètic. Foto: OBRA

Solidaritat | Fundació Formació i Treball
La Fundació Formació i Treball, que participa en aquest projecte a través

de la signatura d’un conveni amb el Districte, forma part de Càritas 
Diocesana de Barcelona. Aquesta entitat té com a objectiu donar suport 

directe i assistencial a les persones i famílies en risc d’exclusió social.   
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La ciutat de Barcelona se situa
entre les 10 metròpolis europe-
es més atractives per al comerç
detallista internacional i en el top
ten mundial en marca global, in-
versió estrangera i organització
de congressos. Aquestes són al-
gunes de les conclusions que es
desprenen de l’Observatori Bar-
celona 2014 presentat per l’A-
juntament i la Cambra de Co-
merç. L’estudi compara anual-
ment la capital catalana amb
les principals ciutats del món a
partir d’un conjunt d’indicadors
econòmics i socials. 

Aquest document permet
constatar que la capital catala-
na manté un bon posiciona-
ment econòmic i empresarial en
els àmbits internacional i con-
tinental. 

Per altra banda, Barcelona
també va ser considerada l’any
2012 com la desena ciutat euro-
pea amb més presència del co-
merç detallista internacional a
Europa, segons un índex elabo-
rat per Jones Lang LaSalle, a par-
tir de l’anàlisi de l’activitat co-
mercial al continent de 250 mar-
ques importants en l’àmbit mun-

dial. Londres va ser la ciutat
amb major presència d’aquests
operadors, mentre que Barcelo-
na va superar altres ciutats com
Berlín, Hamburg o Viena. 

Pel que fa al comerç detallis-
ta de luxe, la capital catalana va
pujar una posició i es va situar no-
vena en l’àmbit europeu, per so-
bre de capitals com Praga o Kíev. 

La ciutat és un centre atractiu per al comerç detallista. Foto: Arxiu

Barcelona, entre les ciutats més
atractives per al petit comerç
» La capital catalana és una de les 10 urbs amb més botigues de 

proximitat, segons un estudi de l’Ajuntament i la Cambra de Comerç

Finalitza la remodelació 
del Mercat de Sant Martí

EQUIPAMENTS4El Mercat de
Sant Martí ja funciona amb nor-
malitat després de la seva remo-
delació, que va finalitzar aquest
agost i que ha consistit en la mi-
llora dels accessos i de les àrees
de servei del mercat. A més, tam-
bé es va instal·lar una nova faça-
na amb elements prefabricats
per afavorir l’estètica de l’equi-
pament. 

Pel que fa a l’accessibilitat,
aquesta s’ha millorat a l’entrada
al mercat des dels carrers Puig-
cerdà i Andrade, amb la cons-
trucció de rampes d’accés. A més,
s’han ampliat els paraments de vi-

dre de l’entrada principal per
afavorir la lluminositat al centre. 

A l’àrea de servei s’han cons-
truït noves cambres frigorífiques
i s’han tancat, endreçat i ampliat
els espais de càrrega i descàrre-
ga i de tractament de la brossa a
la part del carrer Gelida. En
aquesta línia, també s’ha am-
pliat la coberta del moll de cà-
rrega per protegir els contenidors
i la maquinària. 

Tot i que el mercat funciona
amb normalitat, està previst que
el pròxim octubre se celebri la in-
auguració oficial de l’equipament
remodelat. 

L’Eix Clot acomiada l’estiu
amb el seu ForaStocks

FIRA4Les vacances d’estiu han
finalitzat, la calor disminueix i
les rebaixes ja són una remor de
fons. La rutina ja és aquí, però
per acomiadar una de les èpo-
ques més dolces i tranquil·les de
l’any, l’Eix Clot celebrarà el seu
ForaStocks el pròxim 9 de se-
tembre. 

Durant aquest esdeveni-
ment  els comerciants de l’as-
sociació treuran al carrer els
seus productes i serveis per
oferir-los als clients del dis-
tricte i a tot aquell que vulgui
apropar-se al barri. 

A més, els comerciants ofe-
riran promocions especials i
descomptes a peu de carrer. 

MILLORS RESULTATS
Amb la temporada de rebaixes
d’estiu finalitzada, el balanç
que fan els comerciants de la
mateixa és més aviat positiu.
Segons dades de la Confedera-
ció de Comerç de Catalunya
(CCC), el 70% dels botiguers
han augmentat les vendes du-
rant aquest període, sobretot en
el sector de la moda i els com-
plements. 

La ciutat escalfa motors per 
al pròxim Mercat de Mercats
MOSTRA4El mes d’octubre serà
un mes de mercat a la ciutat de
Barcelona. I és que la cinquena
edició del Mercat de Mercats ja
escalfa motors per tornar a ofe-
rir el bo i millor dels productes
dels 39 mercats alimentaris amb
què compta la ciutat. 

Aquesta cita tornarà a cen-
trar-se especialment en la gas-
tronomia, en concret en la cuina
del territori. Les ponències de
l’Aula Gastronòmica tornaran a

tenir com a leitmotiv els pro-
ductes que creen orgull de terri-
tori, com el gall del Penedès o el
marisc del Delta. 

Enguany el Mercat de Mer-
cats tindrà una variació d’hora-
ri –se celebrarà de les 11 del
matí i fins a les 9 del vespre–,
però seguirà amb l’objectiu de
reunir consumidors, productors
i comerciants en una fira que
l’any passat va comptar amb
més de 260.000 visitants.

Redacció
SANT MARTÍ

El nou aspecte de la façana del mercat. Foto: Google Maps

Feina | Jornada d’ocupació sobre el sector del comerç
La seu central de Barcelona Activa, al carrer de la Llacuna, acollirà el pròxim 30 de 

setembre una trobada per a professionals del comerç –aturats o no–, amb l’objectiu 
d’identificar les oportunitats laborals que ofereix aquest sector, les competències 

més demandades pel mercat i els principals canals de difusió d’ofertes laborals. 
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Barcelona va acollir per segon
any consecutiu la Red Hook
Crit, la cursa de bicicletes de pin-
yó fix sense fre més important de
tot el món. Aquesta darrera edi-
ció, disputada el passat dissab-
te 30 d’agost al vespre, va deixar
com a guanyadors al guatema-
lenc Julio Padilla i a la navarre-
sa Ainara Elbusto, en les cate-
gories masculina i femenina. 

La Red Hook Crit 2014 va
comptar amb la participació de
260 corredors de 24 nacionali-
tats diferents, que van rodar pel
Parc del Fòrum a una gran ve-
locitat. Entre els participants es
van poder trobar ciclistes de ca-
rretera, especialistes en pista, ci-
clistes amateurs i ciclistes ur-
bans, que van competir en un
circuit molt tècnic i exigent. 

La principal novetat de l’e-
dició d’enguany és la celebració
de la prova femenina. “Valorem
molt l’alta participació en aquest
primer critèrium femení”, ex-
pliquen des de l’organització de
la competició, i afegeixen que “és
vital destacar que actualment

també hi ha grans ciclistes fe-
menines capaces d’enfrontar-se
a reptes esportius com el Red
Hook Crit”. Des de l’organització
també es destaca el paper de la
ciutat, que durant el cap de set-
mana “es va convertir en la ca-
pital del ciclisme urbà”. 

La prova va comptar per primer cop amb una modalitat femenina. Foto: RHC

Julio Padilla i Ainara Elbusto
guanyen la Red Hook Crit

» El Parc del Fòrum acull la cursa de bicicletes sense fre més important
» Més de 250 esportistes de 24 països participen en la competició

300 esportistes recorren les
artèries del metro barceloní

ATLETISME4La primera edició
de la Discovery Underground va
omplir els túnels del metro de
Barcelona d’atletes que van re-
córrer els 10 quilòmetres de què
constava aquesta prova subte-
rrània, la primera d’aquestes ca-
racterístiques que se celebrava a
la ciutat i que va tenir lloc la ma-
tinada del 28 al 29 d’agost. 

La cursa va començar a tres
quarts de dues de la matinada, un
cop l’activitat regular del metro
havia acabat, i en menys de 40 mi-
nuts ja havien arribat a la meta al-
guns corredors. Va ser el cas de

José Manuel Gómez i de Fran-
cisco Jurado, els dos guanyadors
de la prova que van creuar la línia
de meta agafats de la mà amb un
temps de 39 minuts i 36 segons.
De fet, aquesta marca és lleuge-
rament millor que l’assolida l’any
passat a Madrid, on es va estrenar
aquesta cursa. Alguns dels co-
rredors van destacar les sensa-
cions que van experimentar co-
rrent pels túnels, tot i la dificultat
amb què comptava la prova.

Aquest acte va formar part de
la commemoració del 90è ani-
versari del metro de Barcelona. 

La Mar Bella acull el campus
de bàsquet d’Irving Thomas

BÀSQUET4El poliesportiu de
la Mar Bella acull des d’aquest di-
lluns i fins demà el segon campus
de bàsquet d’Irving Thomas, un
exjugador de bàsquet que va mi-
litar als Lakers i a diferents
equips de la lliga ACB durant els
anys 90.

Aquesta activitat, on estan
participant un total de 80 nens
i nenes d’entre 8 i 18 anys, com-
bina el bàsquet amb l’aprenen-
tatge de l’anglès. L’organització

del campus va a càrrec de l’escola
Virolai, amb la coordinació de
Thomas. 

El campus té un horari de 8
hores diàries, on els participants
fan entrenaments de bàsquet i
practiquen l’anglès. 

Irving Thomas jugava a la po-
sició d’ala-pivot i abans d’aterrar
a l’NBA va passar pel PAOK Sa-
lònika, d’on va marxar més tard
com a agent lliure als Los Ange-
les Lakers. 

Obren les inscripcions per a la
tradicional Cursa de la Mercè
FESTA4Arriba el mes de setem-
bre i la ciutat escalfa motors per
celebrar la seva festa grossa. Un
dels actes més importants i que
més gent reuneix serà la Cursa de
la Mercè, la tradicional prova
atlètica que enguany tindrà lloc el
pròxim 28 de setembre pels ca-
rrers de la ciutat.

Totes aquelles persones ma-
jors de 16 anys que vulguin par-
ticipar-hi ja poden reservar una
de les 18.000 places disponibles

per prendre la sortida als peus de
la muntanya de Montjuïc. En
aquest sentit s’espera que la re-
presentació sarrianenca en aques-
ta festa atlètica, que celebrarà la
seva trenta-cinquena edició, tor-
ni a ser important. 

El cost de la inscripció és de 5
euros, que aniran destinats a en-
titats de caràcter social. El perí-
ode per inscriure’s restarà obert
fins al pròxim 20 de setembre o
fins que s’esgotin els dorsals. 

Redacció
SANT MARTÍ

La prova va tenir lloc la matinada del 28 al 29 d’agost. Foto: Ajuntament

Futbol | Estrena del Júpiter a la lliga
El Júpiter debutarà a la lliga aquest pròxim diumenge a la Verneda davant la Grama. El conjunt
martinenc comença la temporada amb l’objectiu de millorar el resultat de l’any passat a la lliga i 

optar al play-off d’ascens. Una de les novetats més destacades per al nou curs esportiu és el fitxatge 
de Mamadou, un davanter africà de 25 anys que destaca per la seva capacitat golejadora.
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Solidaritat | Una fundació contra el risc d’exclusió
La Fundació Surt és una entitat social que vol facilitar el procés d’incorporació

de les dones al mercat laboral, especialment d’aquelles que es troben en una 
situació de major vulnerabilitat. La feina de Surt es basa en un projecte personal

per a cada dona i en els estudis i recerques que permetin mesures d’actuació.

Un espai per seure i relaxar-se
» El consistori organitza un servei de préstec de mobiliari urbà a la banda sud de la plaça de les Glòries
» La iniciativa funciona des del mes d’agost, dóna feina a 7 persones i s’allargarà fins al pròxim octubre

CESSIÓ4El mobiliari que el con-
sistori posa a disposició del ciu-
tadà està composat per 80 cadi-
res de director de fusta i lona de
color blau, 30 gandules de fus-
ta –també amb lona de color
blau–, 30 para-sols de 2 metres
de diàmetre amb peu de ciment
i 30 taules rodones de fusta de 90
centímetres. 

Els encarregats de desplegar

i guardar cada dia aquest mobi-
liari fan un control d’incidències
que es van produint a l’espai, in-
dicant l’hora, el motiu, les per-
sones implicades i el desenllaç. 

Per tal d’aconseguir identifi-
car els treballadors, aquests van
vestits amb una armilla o peto
que facilita la seva correcta vi-
sualització, amb el nom de l’en-
titat i l’escut municipal. 

El mobiliari ofereix la possibilitat de seure, prendre la fresca o realitzar qualsevol altre tipus d’activitat, de manera gratuïta. Fotos: Ajuntament

La banda sud de la plaça de les
Glòries –a la superfície pavi-
mentada entre el carrer d’Àlaba
i el Disseny Hub– disposa des de
la segona setmana d’agost d’un
servei gratuït de préstec de mo-
biliari urbà mòbil, organitzat
per l’Ajuntament a través de
l’Institut Municipal de Parcs i
Jardins. Aquesta prova pilot,
que s’allargarà fins ben entrat el
mes d’octubre, té l’objectiu de
posar a disposició de la ciutada-
nia peces de mobiliari urbà per
a diferents usos i a més, d’a-
questa manera, donar vida a un
espai públic que s’ha guanyat als
vehicles arran de les obres a la
plaça de les Glòries.

L’encarregat de gestionar
aquest servei de col·locació i re-
tirada del mobiliari és la Fun-
dació Surt, una entitat sense

ànim de lucre que té com a fi-
nalitat la reinserció en el món la-
boral de persones vulnerables.
La presència i disponibilitat a la
plaça del servei serà de 9 del matí
a 10 de la nit, en diferents torns,
per tal que els encarregats facin
un seguiment del mobiliari, així
com proporcionar un servei d’in-
formació al ciutadà. 

En total, s’han contractat 7
persones que treballen de ma-
nera rotativa entre setmana i els
caps de setmana. A més, també
hi ha una coordinadora del ser-
vei. Els encarregats de tenir cura
del material han de col·locar-lo
al matí i guardar-lo al vespre, a

més de donar informació i suport
a tot aquell que estigui interes-
sat a utilitzar-lo. En aquest sen-
tit, els set treballadors també han
de realitzar tasques de neteja.

A més de posar a disposició
dels usuaris aquest mobiliari
urbà mòbil, aquesta iniciativa
busca l’aprofitament d’un espai
sense cotxes. Per altra banda, el
fet que aquests elements no
comptin amb una ubicació fixa
permet que es puguin adequar,
en cada moment, a les necessitats
d’espai, de l’activitat que es vul-
gui dur a terme, climàtiques o al
nombre de persones usuàries. 

Però, sobretot, aquest pro-
grama vol afavorir la inserció de
col·lectius vulnerables a través
d’aquelles entitats que treballin
en aquest sentit, com és el cas de
la Fundació Surt. 

Per últim, l’altra voluntat del
consistori és preveure el com-
portament que té la ciutadania
envers aquest mobiliari per va-
lorar futures actuacions similars.

170 peces de mobiliari

El servei vol donar
un ús ciutadà a una
zona sense trànsit
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AGENDA    UINZENALQ
DISSABTE 27 DE SETEMBRE
19:30 Festival 1er Cicle Northern Clot és un pe-

tit projecte que ha nascut al carrer del Clot amb
ganes de fer-se un espai dins de l’agenda cul-
tural de la ciutat. Cicle d’activitats relacionades
amb l’acció social. / La Farinera del Clot.

DIJOUS 18 DE SETEMBRE
19:00 Presentació del llibre En la pell de l’altre

amb la presència de l’autora, Maria Barbal.
La presentació anirà a càrrec de Jordi Fossas,
president de l’Arxiu històric del Poblenou. /
Biblioteca Poblenou.

DISSABTE 27 DE SETEMBRE
19:30 Mobilitat i transport sostenible de mer-

caderies per a ferrocarril és una xerrada di-
vulgativa de salut a càrrec de la docent Con-
xita Lasmarías Ugarte, infermera del Po-
blenou. / Centre cívic Can Felipa.

DES DEL 16 DE SETEMBRE
Matí-Tarda Parc d’artistes. Exposició col·lecti-

va d’artistes del Parc, la Llacuna i el Poblenou
de diferents estils i tècniques, des de l’a-
quarel·la i l’oli a la xilografia, entre molts al-
tres. / Centre cívic del Parc-Sandaru.

FINS AL 20 DE SETEMBRE
Matí-Tarda El Meu Circ a Barcelona. El Centre cul-

tural de la Farinera del Clot presenta aques-
ta exposició de l’artista Andrés Sütevaka i so-
bre les seves memòries que va començar a re-
dactar a Badalona. 

DES DEL 20 DE SETEMBRE
18:00Pati obert a l’Escola Bogatell, dins del pro-

grama Patis escolars oberts al barri. Una
ocasió perquè la mainada i els joves puguin
gaudir d’un espai recollit per jugar. 

DILLUNS 29 DE SETEMBRE
17:30-19:00 Taller de cuina per a famílies, a cà-

rrec de la professora Sònia Naranjo. Aques-
ta activitat vol fer passar una bona estona a
les famílies amb fills de 2 a 4 anys. / Centre
cívic del Parc-Sandaru. 

DIUMENGE 7 DE SETEMBRE
12:00 Partit de futbol entre el Júpiter i el CD

Montcada corresponent a la primera jorna-
da de lliga del grup 1 de Primera catalana. /
La Verneda.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Aquesta obra és de l’autor Joan Ramon
Riera i està dirigida a nens i nenes de
6 a 11 anys. Aquest llibre explica els
més petits de quina manera la unió dels
febles pot ajudar a millorar la societat.
Xerrada divulgativa sobre el llibre. / Bi-
blioteca Poblenou.

El Capital de Karl Marx
per a infants

Ds. 6 setembre a les 12:00

La Federació Catalana de Turisme
Eqüestre i l’Agrupació Excursionista Ca-
talunya organitzen una ruta –a peu,
a cavall o en BTT– entre Barcelona i
Cardona, l’última ciutat que va caure
en mans dels borbònics el 1714. / Parc
del Fòrum.

Tricentenari
Itinerari amb GPS

Dg. 7 de setembre a les 14:00

Fugit és una fugida suggestiva. Una fu-
gida no com a mitjà d’escapament, sinó
com a forma de lluita. El director ar-
tístic i co-creador és Adrian Schvarzs-
tein. En recollir el tiquet s’indicarà el
lloc on comença l’espectacle. / Centre
cívic Can Felipa.

Fugit
Companyia Kamchatka
Dv. 5 de setembre a les 18:00

Beer Runners és un moviment que ja
aplega a l’Estat a més de 15.000 per-
sones que surten a córrer en grup i aca-
ben en el bar gaudint d’una cervesa i
unes tapes. / Parc del Fòrum.

Cursa
Beer Runners

Ds. 6 de setembre a les 11:00
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